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11111/02/2025CODI 

DE VERIFICACIÓ
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PROCEDIMENT U450 Consells de districte

EXPEDIENT NÚM. AJT/120623/2024 DOCUMENT NÚM. 117312/2025

ÀREA Districte II

UNITAT Districte II (Collblanc-La Torrassa)

ACTA DEL CONSELL DE DISTRICTE II

Sessió ordinària 
Número de la sessió: 2024/3
Data: 18 de novembre de 2024
Lloc: Centre Cultural de Collblanc – La Torrassa

Assistents:

PRESIDENTA: Regidora Presidenta del Districte II Sra. Olga M. Gómez Fernández
VICEPRESIDENT: Sr. Jesús Husillos Gutiérrez
SECRETARI: Sr. Ferran Liesa i Esteban

VOCALS QUE ASSISTEIXEN: Les entitats, veïns i veïnes i representants de grups polítics que 

figuren a continuació:

- Sr. Jofre Ernesto Rojas Salazar, en representació de l’Associació de Veïns del barri la Torrassa

- Sra. Loli Colás Villanueva, en representació de l’Associació de Veïns del barri de Collblanc

- Sra. Carme Rimbau Cabrera, en representació de l’Associació Castell de Bellvís a la Torrassa 

(incorporada a les 19:05h) 

- Sr. Angel Alcarria Fresneda, en representació del Centro Cristiano "La Roca" en L’Hospitalet

- Sra. Mónica Núñez Farré, en representació del Club Bàsquetbol Santiago

- Sr. Miguel Gómez Muñoz, en representació del Club Esportiu Escola Collblanc-Torrassa

- Sra. Pepa Gásquez i Gil, en representació de la Comissió Festes La Gresca Collblanc - La Torrassa

- Sra. Daniela Vilarasau Mitjans, en representació de la Fundació Privada AKWABA

- Sra. Montserrat Parejo Nievas, en representació del Grup de Dones Collblanc-Torrassa

- Sr. Jordi Pitarch Antiga, en representació de la Penya Barcelonista Collblanc-Torrassa

- Sra. Carme Morro Ferreiro

- Sr. Salvador Fernández Pompas

- Sra. Lola Ramos Zafra, regidora en representació del grup polític municipal del PSC

- Sr. Jorge García i Muñoz, regidor en representació del grup polític municipal d’ERC-EUiA

- Sra. Ester López Sancho, regidora en representació del grup polític municipal de VOX

- Sr. Manuel Domínguez López, regidor en representació del grup polític municipal del LHECP

VOCALS QUE S’EXCUSEN:

- Sra. Lucía Sánchez Gayó, en representació de l’Ateneu Cultural Catalònia

VOCALS QUE NO ASSISTEIXEN:

- Sr. Jaime Ventura Montero, en representació d’Ajedrez Jake Club

- Sra. Isabela Rodríguez Campo, en representació de l’AMPA CEIP Pep Ventura
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- Sr. Ivan Rodríguez Garcia, en representació de l’AMPA Escola Ernest Lluch-L’Hospitalet

- Sra. M. Jesús Romero Santana, en representació de l’Associació Coordinadora Col·lectiu Persones 

amb Discapacitat de L'H

- Sra. Maria de las Nieves Fuentes Navas, en representació de l’Associació de Famílies d'Alumnes 

Escola Charlie Rivel

- Sra. Lidia González Moreno, en representació de l’Associació Educativa ÍTACA

- Sr. Luis Sánchez Sánchez, en representació de l’Associació Esportiva i Cultural Collblanc-La 

Torrassa

- Sra. Maria Hilda López Pérez, en representació de l’Associació de Persones Aturades de més de 45 

anys de L'H (ASSAT 50)

- Sra. Sandra Giner Piedrafita, en representació d’ARA. Associació de Serveis i Formació 

Socioeducativa

- Sr. Jaume Gubert Gubert, en representació de l’Associació Sardanista Collblanc-Torrassa

- Sr. Ernest Micó Samuel, en representació de Asociación de Artistas de L’Hospitalet - Drapaire Art

- Sra. Antonia Cárdenas García, en representació de Asociación de Jubilados y Pensionistas Casal 

Progrés

- Sr. Edwin Josué Gallegos Echarri, en representació de Asociación Sociocultural Cristiana 3C

- Sra. Tonyi Mercader Pinel, en representació de Joves per a la Igualtat i la Solidaritat 

- Sr. Rosendo Coloma Mora, en representació de la Penya Petanca Parc Marquesa

- Sr. Josep Pereira Orta, en representació de Terrarios Albos

- Sra. Isamanrt Merino

- Sr. Osvaldo Liriano

- Sra. Taranpreet Kaur

- Sra. Sonia Esplugas González, regidora en representació del grup polític municipal de PP

Constatada l’existència del quòrum previst a l’article 37 del Reglament Orgànic de Participació 

Ciutadana de L’Hospitalet de Llobregat, vigent, s’obre la sessió per la Sra. Presidenta que dona 

la benvinguda als assistents i s’entra en l’examen i debat dels assumptes relacionats a l’Ordre 

del Dia quan son les 18:55 hores.

El secretari llegeix el primer punt de l’ordre del dia. La presidenta informa que no s’ha rebut cap 

petició d’esmena de l’esborrany de l’acta del consell del dia 15 d’octubre enviada per correu 

electrònic als consellers i conselleres. Dona la possibilitat de fer alguna referència “in voce” 

però al no haver-hi cap intervenció, l’acta queda aprovada per unanimitat, donant per tractat el 

primer punt de l’ordre del dia.

Seguidament fa esment als Decret d’Alcaldia 12783/2024 i 13106/2024 en els que es modifica 

la designació dels Presidents/es, dels Vicepresidents/es, dels secretaris/àries i dels membres 

de la Corporació als Consells de Districte. En aquest cas, la Presidenta comenta que a 

l’anterior consell ja va fer referència; indica que el Sr. Jesús Husillos continua com a vice-

president del Consell però deixa de ser el representant del PSC; el seu lloc l’ocupa la Sra. Lola 

Ramos.

La Presidenta indica que ha rebut una instància sol·licitant la intervenció. El Secretari informa 

que aquesta petició s’atendrà en el punt 4 “Precs i preguntes” i que disposarà de 5 minuts per 

exposar la seva paraula.

La Presidenta passa a llegir el punt 3 de l’ordre del dia. Informa que faran l’explicació el Sr. 

Jesús Husillos, Tinent d’Alcaldia de l’Àrea de Seguretat i Govern Intern i el Sr. David Gómez, 

Tinent d’Alcaldia de l’Àrea de Qualitat Urbana. 

El Sr. Husillos inicia la seva exposició indicant que l’actual pressupost va constar de gairebé 

325M€ i el proper any comptarà amb 28M€ més (+8,5%). Una part ve suportada dels 

Pressupostos Generals de l’Estat i una altra part de la taxa de recollida de residus. 



3/11

Fent un repàs dels darrers 10 anys, segons informació publicada per la Generalitat de 

Catalunya, indica que les despeses del Consistori s’han incrementat en un 33%, que la renda 

mitja municipal s’ha incrementat un 25% i un 23% la inflació. Per contra, la recaptació dels 

impostos municipals s’ha incrementat en un 16% en el mateix període de temps, i en concret, 

l’IBI un 15%. El proper any es recupera el rigor de les regles fiscals, és a dir, a partir del 

pressupost que es presenta, s’ha de contemplar un major rigor en com es gasta i en com 

s’ingressa (aquí té a veure els 171,75M€ relacionats amb les taxes, impostos, preus públics i 

ingressos patrimonials). La regla fiscal demana al conjunt de les administracions públiques de 

la zona euro que tinguin una font d’ingressos fiable i sòlida.

Es passa a explicar la previsió d’ingressos per capítols.

C1. Impostos directes. Es preveu un augment de 3,2M€ (IBI, IVTM, IRPF transferència de 

l’Estat). Tant l’IBI com l’IVTM es congelen per l’any 2025.

C2. Impostos indirectes. Es preveu recaptar 1,7M€ menys; la majoria d’aquests impostos també 

venen per part de l’Estat (IVA).

C3. Taxes, preus públics i altres ingressos. La previsió és incrementar per al 2025 en 14,3M€; 

el gruix d’aquest augment radica en la nova taxa de residus. 

C4. Transferències corrents. Es preveu una variació en positiu de 4,3M€. Reflexa els ingressos 

que l’Ajuntament rebrà de la ma d’altres administracions i altres transferències de l’Estat (no 

incorporades als capítols 1 i 2)

C5. Ingressos patrimonials. Refereix a cànons, concessions, quotes o liquidacions de 

poliesportius...és a dir, allò que recapta l’Ajuntament que no són impostos ni taxes. Es preveu 

un increment de gairebé 1,2M€.

C6. Alienació d’inversions reals. Té a veure amb la possibilitat que té el centre comercial GV2 

per “pujar” el sostre comercial. 

C7. Transferències de capital. Transferències d’altres administracions que tenen un destí 

específic, com la construcció de l’escola Paco Candel i la rehabilitació de l’Edifici Molí (Fons 

Next Generation). En aquest punt hi ha una davallada de més de 5,5M€.

C8. Actius financers. Ingressos per diferents préstecs que es fan a favor de la plantilla 

municipal, amb uns interessos aplicats.

C9. Passius financers. Són 16M€ (mateix import del 2024-2025). Fan referència a les 

inversions previstes per l’any 2025.

Es passa a explicar la previsió de despeses per capítols.

C1. Despeses de personal. S’incrementa en 5M€. Aquí es contempla el que es preveu que 

pujaran els salaris al 2025 (estimem entre 2 i 2,5%) i l’augment de personal (91 places més).

C2. Despeses corrents en béns i serveis. Aquí s’engloben les contractes que l’Ajuntament té 

actualment (també s’engloba la nova contracta de recollida de residus)

C3. Despeses financeres. S’hi contempla el diferencial del pagament del deute que té 

l’Ajuntament. 

C4. Transferències corrents. De l’Ajuntament cap a altres ens o administracions (La Farga i 

AMB)

C5. Fons de contingència i altres imprevistos. S’incrementa en 2M€ (permet tenir més agilitat 

davant d’imprevistos)

C6. Inversions reals. Hi ha la previsió de créixer en 10M€.

C7. Transferències de capital. Principalment transferències a altres administracions.

C8. Actius financers. Engloben els préstecs que tenim a mig termini i els préstecs que es fan a 

treballadors de l’Ajuntament.

C9. Passius financers. Es veu disminuït en gairebé 2,5M€.

S’explica la despesa per àmbits municipals (llista enunciativa)
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Seguretat i Govern Intern

- Construcció d’una nova comissaria per a la Guàrdia Urbana 

- Adquisició de noves aplicacions que actualment ja estan al mercat que permetin una 

digitalització del cos policial

- Incrementar els recursos dels agents cívics

- Millorar la gestió i destinar més recursos a la retirada de vehicles  

- Incrementar el número d’agents de la guàrdia urbana.

Ciutat de Drets. Aposta precedida per un diàleg amb les entitats del sector d’atenció a la 

infància, sobretot la infància en risc. 

- Dotar el nou sistema d’atenció a la infància. 

- Millorar les aportacions al servei d’orientació i acompanyament a les famílies. 

- Reforçar els serveis socials. 

- Dotar de més recursos a diferents recursos de desenvolupament comunitari. 

- Atenció a la dependència, teleassistència i altres projectes dirigits a la gent gran.

Qualitat Urbana. 

- La Nova contracta de neteja i recollida de residus (inici 1 de gener, tot i que els efectes 

seran progressius)

- Nou contracte d’Enllumenat públic 

- Nou impuls del contracte de manteniment de l’espai públic

- Millora de la mobilitat sostenible

- Millorar la cura i el número de zones verdes, així com els recursos que es destinen als 

parcs infantils 

- Desenvolupar una gestió integral del parc municipal de l’habitatge

Ciutat Transformadora

- Impulsar un nou projecte que permeti la detecció precoç de les dificultats que els infants 

presenten

- Millorar el benestar emocional i la salut mental

- Pla d’ombres de les escoles

- Millorar el material tècnic de les instal·lacions esportives

- Encetar el projecte de remodelació del mercat de Collblanc

- Commemoració del centenari del títol de ciutat de L’Hospitalet

Què fem amb cada 100 euros?

Espai públic: 16,28€ 

Seguretat i mobilitat ciutadana: 13,56€

S. Socials i foment de l’ocupació: 13,15€

Adm. Gral., financera i tributària: 8,81€

Esports i sanitat:   8,39€

Educació: 7,67€

Cultura:   6,73€

Habitatge i urbanisme: 6,53€

Deute públic: 4,27€

Parcs i jardins – medi ambient:   4,25€

Transferències AMB:   4,07€

Comerç, turisme, PIMES, fires i innovació: 2,46€
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Gestió del patrimoni: 2,44€

Òrgans de govern: 1,39€

Finalitza la intervenció del Sr. Jesús Husillos, Tinent d’Alcaldia de l’Àrea de Seguretat i Govern 

Intern i dona pas al Sr. David Gómez, Tinent d’Alcaldia de l’Àrea de Qualitat Urbana.

La taxa de residus sorgeix a la Unió Europea. L’any 2022 es va fer una transposició general per 

a tots els municipis de l’Estat. En el nostre cas, s’ha regulat una ordenança que, actualment 

està en la fase de presentació d’al·legacions, que inclou la recollida i el transport, ja que la 

competència del tractament dels residus està derivat a l’AMB i ja està inclòs a la taxa que 

actualment es paga a l’AMB de l’aigua.

La llei diu que aquesta taxa ha de ser específica, diferenciada i no deficitària, és a dir, que ha 

de cobrir el 100% de la taxa. Per altra banda, s’ha de reflectir el “cost real”, és a dir, que ha de 

pagar més qui més generi, i a la inversa. 

Per tal de fer-ho de la millor manera possible, s’han diferenciat dos aspectes: la taxa 

domiciliària i la taxa comercial. En aquesta segona, cal tenir en compte que els comerços estan 

obligats a tenir una empresa “particular” que s’encarregui de gestionar aquesta recollida. En 

aquests casos, l’Ajuntament el que fa és calcular una taxa per a aquests comerços assimilable 

a un domicili. 

Segons l’AMB, el 67% dels residus que es recullen, son de tipus domiciliari i la resta, de tipus 

comercial. Amb el cost que s’ha de repartir, el 67% correspon a la taxa de veïns i veïnes i la 

resta a comercial. Al cost de recollida (18,3M€) se li ha de restar el total d’ingressos que 

l’Ajuntament rep per les recollides (ECOEMBES, deixalleries... 1,83M€), quedant com a “cost 

net” 16,47M€, a repartir entre els domicilis i els comerços.

La taxa de tipus domiciliari s’ha calculat en base a un 30% en funció dels m2 de l’habitatge, i un 

70% en funció del número de persones que hi viuen. El subjecte passiu d’aquesta taxa és el 

propietari. És una taxa que segurament els propers anys canviarà, ja que és molt nova i té 

moltes singularitats. 

A efectes de la taxa, les unitats tributàries estan formades per habitatges (amb o sense 

persones empadronades), per locals amb persones empadronades i per habitatges d’ús turístic 

(es calcula en base al màxim de persones que hi poden viure). En el cas dels habitatges sense 

persones empadronades, la taxa serà del 30% i anirà en funció, també, dels m2.

En relació a la taxa per residus comercials, industrials o professionals, s’ha classificat en 

diversos grups segons l’IAE (Impost sobre Activitats Econòmiques), és a dir, no genera el 

mateix tipus ni la mateixa quantitat de residus un despatx d’advocats que un restaurant. Ara per 

ara els comerços ja pagaven aquesta taxa, però no cobreix ni el 30% (aproximadament) de les 

despeses. 

Aquest tipus de taxa permet que en una zona concreta, es faci una recollida porta a porta i, per 

tant, repercutir econòmicament només en els comerços de la zona.

Finalitza la intervenció del Tinent d’Alcaldia de l’Àrea de Qualitat Urbana. La presidenta informa 

que es passa al primer torn de preguntes.
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Sr. Coque Garcia (ERC-EUiA): Manifesta que des de ERC-AM estan en disconformitat en la 

manera en com s’ha gestionat la taxa. Comenta que des de sempre, el govern municipal ha 

indicat que la taxa d’escombraries sempre ha estat inclosa dintre de l’IBI. Per tant, si ara es fa 

una taxa específica però mantenint l’IBI. Hi ha moltes famílies que acabaran pagant més entre 

un 23% i un 70%. Els números que es presenten, demostren que formem un Ajuntament 

solvent i amb marge suficient com per què la pujada no tingués aquest impacte tan negatiu. 

Sra. Pepa Gásquez (Comissió de Festes “La Gresca”): Hi ha 1838 places a l’Ajuntament i hi ha 

previst de 91 per al proper any. La ràtio de personal en relació al número d’habitants, és 

correcte? En relació a les famílies vulnerables o amb risc d’exclusió, no ha quedat clar si 

s’aplicarà alguna bonificació. En cas que sigui així, cal que quedi clar el procediment a seguir.

Sr. Jordi Pitarch (Penya Barcelonista C-T): Pregunta si la taxa es podrà domiciliar i en cas que 

sigui possible, si està previst fer un descompte com es fa en altre municipis. En relació a les 

visites que es poden fer a les deixalleries, com es farà la liquidació d’aquestes visites? Per altra 

banda, hi haurà deixalleries mòbils per facilitar l’entrega de residus? Si la targeta de residus va 

a nom del propietari però qui hi va a la deixalleria és el llogater, com es fa aquest control per fer 

el descompte corresponent? 

Sr. Manuel Domínguez (LHECP): Manifesta que no vol entrar en temes que ja es tracten en el 

ple. Espera que aquesta despesa reflecteixi una millora en el barri, per què ho necessita amb 

urgència. El barri necessita uns serveis públics més intensos, més diligents que els que hi ha 

ara. El grup LHECP va donar suport en la forma en que s’ha implantat la taxa de residus i les 

ordenances fiscals, per què és com s’ha fet en tots el municipis per tots els partits polítics. 

Explica el cas de Badalona, que ja va posar la taxa l’any passat i ha pujat l’IBI i, aquest any, ha 

fet el mateix. Explica altres casos de municipis governats per EUiA, com Manresa i Sant Andreu 

de la Barca, que han fet el mateix. Per altra banda, ratifica que l’Ajuntament de L’Hospitalet no 

ha fet res de diferent i que segueix la línia de la resta de municipis, independentment del color 

de govern. 

L’important és saber com es gasten aquests diners a aquest districte, tan necessitat. 

Sra. Montse Parejo (Grup Dones): En relació als pressupostos, creu que a l’Hospitalet s’està 

per sota de la mitjana socioeconòmica. En relació a la taxa, a l’anterior Consell el David va 

comentar que el preu de la nova contracta és més elevat que l’actual. A banda, s’ha de pagar 

l’import de la recollida i transport, la resta està contemplat o es paga dues vegades? Una altra 

qüestió és que si es paga segons les persones que estan empadronades, el propietari de 

l’habitatge sabrà si el número de persones que hi ha empadronades al seu pis és el mateix 

sempre o es pot incrementar. Per últim, en relació als locals o habitatges sense cèdula 

d’habitabilitat, que hi ha molts al barri, com es pagarà aquesta taxa?

Sra. Carme Rimbau (ACBALAT): Li crida l’atenció la previsió dels Agents Cívics (no sap 

realment el tipus de feina que fan ni per on estan). Creu que l’Ajuntament gasta molts diners en 

neteja, però és cert, que hi ha gent que embruta molt. Es podria fer una campanya per a que la 

gent sàpiga que a les papereres no es deixen bosses d’escombraries, entre altres. Per altra 

banda, en relació al pressupost dirigit a patrimoni cultural, hi ha alguna quantitat prevista per al 

Castell de Bellvís? Hi havia 850.000 euros pressupostats, que estaven en un capítol que no es 

podia tocar, però com sempre, tot està previst.

Sra. Sònia Planas (veïna): Comenta que la diferència entre l’any 2024 i el 2025 és de 140 

euros. L’IBI està congelat però s’hauria d’abaixar. La taxa d’escombraries és obligatòria però es 
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podria haver gestionat d’una altra manera, tenint en compte, per exemple, aquelles famílies 

amb dificultats econòmiques i rebaixar-les una part. L’Ajuntament de L’Hospitalet ha creuat les 

dades, però amb interès recaptatori: quantes més persones hi viuen, més es paga. En el temps 

que està el Sr. David Quirós a Alcaldia (5 mesos) ha pujat els impostos la mateixa quantitat que 

la Sra. Marin en 10 anys de mandat. Vostès governen per la gent.

La Sra. Presidenta dona la paraula als Tinents d’Alcaldia.

El Sr. Husillos demana aclariment a la Sra. Planas sobre l’increment de salari. Una vegada 

aclarit, indica que el marc legal que hi ha per regular aquesta taxa hauria d’haver estat un altre, 

però que amb la informació de la que es disposava, han esperat a últim moment per aplicar la 

taxa (recordem que una taxa és un tribut que s’aplica amb l’objectiu de cobrir el servei o 

despesa per la qual s’imposa); a més la llei implica que no pot ser deficitària. Si la nova 

contracta té un valor superior en 13M€ respecte aquest any, és lògic que s’ha de recaptar més. 

S’ha explicat la importància de complir amb dues regles: la primera és la creació de la taxa i 

l’altra l’acompliment de les regles fiscals. Ni no es compleixen les regles fiscals costaria molt 

més posar en funcionament la maquinària de l’Administració Pública. 

Els 171M€ que s’han explicat abans i que són recaptats amb les taxes i els tributs municipals, 

implicaria una temeritat baixar-los (ja sigui en IBI o en la taxa de recollides). Estem veient com 

les polítiques impulsades de les ZBE implantades en molts municipis de la zona metropolitana 

han decaigut. Ens podem trobar en la mateixa situació amb aquesta taxa. Mentrestant, hem de 

ser rigorosos.

L’increment de personal previst està en la línia de la necessitat que es té per tal d’atendre a la 

població (més població, més personal es necessita). En la línia d’altres Ajuntament, hem de 

donar aquesta passa. 

Respecte a la possibilitat de domiciliar la taxa, durant el primer any no es podrà domiciliar. Es 

podrà fer a partir del segon any. En principi no hi ha previst cap descompte (al menys el primer 

any). La taxa s’haurà d’ajustar a la despesa que hi hagi, i això es podrà reajustar amb anys 

posteriors. L’avís de pagament vindrà cap a la segona meitat de l’any, i si l’import és superior a 

100€ es podrà fraccionar el pagament. A partir del segon any, es podrà fraccionar 

independentment de l’import.

No hi ha inconvenient en fer una explicació més detallada del Capítol d’inversions, en cas que 

es consideri de cara a altres consells.

Si es fa una inversió a La Florida, però és a l’Av. Torrent Gornal o a Tecla Sala, està dintre o no 

del Districte? És evident que sempre es beneficia el veïnat més proper. Cal anar a escenaris on 

la visió sigui global i no diferenciada per barris o districtes.

En quant als agents cívics, tenen horari de tarda. Actualment estem mirant d’augmentar 

recursos amb una nova contracta, així com augmentar efectius. No obstant, hi ha la intenció de 

“reformular” el perfil actual.

En quant a inversions, hi ha partida per al Castell de Bellvís. Emplaço a fer una nova sessió on 

es pugui parlar de manera més detallada.

El Sr. Gómez intervé per respondre les consultes proposades. 
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L’any 2025 serà l’any de la contracta i el 2026 serà l’any on es vagin veient els canvis. S’ha fet 

una ordenança de les taxes i una altra de serveis (això permet facilitar al ciutadà que fa les 

coses bé i posar-li les coses més difícils a qui ho vol fer malament). Als principals casos, s’ha 

augmentat en 3 la multa a pagar per la infracció. S’està mirant la possibilitat de disposar de 

més inspectors amb un canvi de cara a una funció més polivalent, d’inspecció única per tenir 

més operativitat. A més, es faran campanyes de sensibilització. 

Per al risc d’exclusió social no s’ha previst cap ajut, entre altres per què ja existeixen ajudes 

que es poden proporcionar mitjançant els Serveis Socials. 

En relació al que ha comentat la Sra. Sonia Planas, a Badalona (que és l’exemple que ha fet 

servir) ja es va implantar la taxa l’any passat. Va ser una taxa fixa, que no tenia en compte ni el 

barri on es viu, ni les persones que hi viuen al domicili, ni els metres quadrats del pis. Aquest 

any ja han fet el canvi, però l’anterior, que va ser el primer, no hi havia contemplades cap 

baixada de quota. És molt complex buscar una solució que agradi a tota la ciutadania. 

El nou contracte de llum té multiplicat per 4 el pressupost actual per donar resposta a totes les 

necessitats. 

En relació a les deixalleries, la tarja que se li facilita al propietari va a nom del pis, per tant, la 

pot portar tant el propietari com el llogater. En quant a les bonificacions per visitar la deixalleria, 

s’apliquen l’any següent; per llei es fa així. 

A data d’avui, la frase “sense que repercuteixi a la resta de persones”. Això per llei no està 

escrit, és simplement una interpretació.

En relació al número de persones empadronades i com el propietari té aquesta informació, 

aquest/a rebrà una carta indicant que l’Ajuntament té coneixement de que estan empadronades 

tantes persones i, per tant, ha d’abonar tants diners en concepte de taxa de residus. Dels locals 

sense cèdula d’habitabilitat, si una persona està empadronada en aquest local, rebrà la carta 

corresponent. Qui no ho rebrà seran les persones que hagin ocupat aquest local, per què les 

ocupacions estan fora de la llei i l’Ajuntament no pot actuar fora de la llei. 

La presidenta dona les gràcies als ponents i s’obre un segon torn de preguntes:

Sra. Carme Morro: sol·licita realitzar un nou consell de districte enfocat només als barris de 

Collblanc – La Torrassa. Per altra banda, en relació a la mobilitat, hi ha moltes queixes del 

servei d’autobusos. També vol saber en quin punt es troba el poliesportiu Fum d’Estampa.

Sr. Jofre Rojas (AAVV): Vol saber l’estat del Mercat de Collblanc. És una preocupació tant dels 

veïns i veïnes com dels i les comerciants. 

Sr. Coque Garcia (ERC-EUiA): S’ha dit que no s’ha tocat l’IBI per la por que pogués decaure 

aquesta nova taxa. Amb els números de pressupost es poden fer altres coses. Sol·licita que als 

Consells de Districte s’han de tractar temes de districte; cal trobar un mecanisme per poder 

incloure a l’OD un nou punt. Al ser necessària l’aprovació d’1/3 dels membres del consell no hi 

ha forma de posar-se en contacte entre els consellers i conselleres. Proposa que es faci arribar 

a la secretaria del consell la proposta de punt i que, des d’aquí, s’enviï a la resta de consellers i 

conselleres per tal que manifestin (o no) la seva aprovació. Sol·licita també que s’expliqui quin 
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és l’estat actual de l’Auditori de la Torrassa. Per altra banda, vol saber quina és la previsió de la 

instauració del jardí vertical de la Pl. Espanyola.

Sr. Salva Fernández: Vol saber on estarà ubicada la nova comissaria de la Guàrdia Urbana. I 

per altra banda, vol saber com es potenciaria els agents cívics; proposa que puguin treballar en 

cap de setmana per què és quan tenen lloc més actuacions incíviques (botellons, jocs a 

pilota...). Per últim, voldria formular una queixa en relació al funcionament de les càmeres 

d’accés a la illa de vianants de la Pl. Espanyola, ja que s’han donat casos de sancions als veïns 

i veïnes que ja tenen autorització. 

Sr. Jordi Pitarch (Penya Barcelonista C-T): Vol saber quina ha estat l’empresa que ha guanyat 

el concurs de la recollida de residus.

Sra. Montse Parejo (Grup Dones): Comenta la possibilitat de donar publicitat del Consell de 

Districte al Barri. En relació als pressupostos, fa uns anys hi havia els pressupostos 

participatius. Ara per ara, es poden seguir fent? Resta una cosa pendent: hi ha una redacció 

d’un nou pla integral i vol saber si està en marxa o no. Al març es va comentar el canvi previst 

del funcionament de Guàrdia Urbana i vol saber si actualment ja està implantat aquest nou 

model. Hi ha temes que sempre queden pendents o “en estudi” (Castell de Bellvís, Auditori...). 

Caldria anar tancant els temes. Per últim, vol saber si a la reunió del mercat de dimecres pot 

anar tothom o només està tancat als consellers i conselleres de districte.

Sr. Manuel Domínguez (LHECP): És urgent el canvi de participació en els consells, coincidint 

amb el Coque. Un dels acords als que s’ha arribat és la regulació de les llicències d’habitatge

d’ús turístic; s’ha de redactar la nova normativa i ho han de fer en un any. Proposa als 

consellers presents que hi sol·licitin la inclusió d’aquest tema al proper consell de districte. 

Considera que és important saber com està la relació amb l’Arquebisbat (Auditori, Acadèmia 

Cultural...). Vol saber si al barri hi ha algun punt de recollida d’informació sobre la qualitat de 

l’aire. Per últim, vol saber quin tipus d’obres s’estan fent a l’edifici que hi ha a Pl. Espanyola, al 

costat de la zona infantil i en l’edifici de Montseny – Llobregat (alguna d’aquestes obres està 

relacionada amb els habitatges d’ús turístic?).

Sr. Angel Alcarria (La Roca): En relació a la proporcionalitat de la nova taxa de gestió de 

residus en quant a persones empadronades, comenta que hi ha un problema. És fàcil 

empadronar a una persona, però si aquesta persona està de lloguer en un pis i marxa sense 

causar baixa per què no s’empadrona en el nou habitatge, donar-la de baixa d’ofici és una 

feinada i això va en detriment de les butxaques de tothom. A veure què pot fer una persona que 

té 3 persones empadronades amb ella si no pot donar-les de baixa fins que no es faci d’ofici, 

que és un procés prou llarg; al final s’estarà pagant de mes. Aquest tema s’hauria de mirar amb 

més deteniment. 

Es passa a donar resposta a les preguntes formulades. 

El Sr. David Gómez comenta en relació al transport que hi ha prevista una reunió amb l’AMB 

per analitzar la situació i mirar solucions.

En relació a la baixa de les persones del padró s’ha de mirar per què efectivament aquesta 

situació segurament derivarà en altres problemàtiques.
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En quant al contracte de neteja només es va presentar una empresa, que és la que actualment 

està gestionant el contracte actual (Fomento de Construcciones y Contratas). En principi, si 

compleix els barems, s’adjudicarà a aquesta empresa.

En relació a les càmeres de les illes de vianants, es parlarà amb districte per mirar la manera 

en com gestionar-ho, juntament amb mobilitat. 

En relació al jardí vertical s’ha de posar a finals de finalitzar l’any; s’ha de mirar la manera en 

com l’hem de protegir.

El. Sr. Jesús Husillos comenta que, en relació a la participació ciutadana, hi ha una 

convocatòria en els diferents consells de districte per fer propostes per millorar la participació 

ciutadana en els consells de districte.

En relació als pressupostos participatius, no estan previstos legalment. Al 2016 es va fer una 

prova pilot però ara mateix no està previst, tot i que no està descartat.

La nova comissaria encara no se sap on s’acabarà instal·lant, per què hi ha dos possibles 

ubicacions i s’ha d’acabar de valorar. 

En relació als agents cívics, està prevista la seva actuació al llarg del dia. En quant als horaris 

que comenta el Sr. Salva es compta amb l’equip de facilitadors nocturns que estan treballant a 

diferents espais de la ciutat, sobre tot a la primavera i a l’estiu. No obstant, en els indrets on hi 

ha més acumulació de persones, s’ha de reforçar. 

Sobre l’Auditori, no és un “bon negoci” per part de l’Ajuntament. No és un espai accessible i té 

moltes mancances a nivell normatiu. 

La taxa de residus no s’ha gestionat de manera incorrecta. És molt fàcil parlar sense 

coneixement de la causa; abans de fer la presentació del projecte hi ha un equip de 

professionals que l’ha estat estudiant des de fa 3 anys, veient-se amb altres Ajuntaments, amb 

l’AMB, moltes consultes al Ministeri... i el resultat, és aquesta possibilitat. 

La Regidora presidenta comenta que en aquest consell i l’anterior no s’han tractat temes de 

barri, però els anteriors si (ja siguin obres, projectes i demés). Informa que el dia 27 de 

novembre hi ha una reunió per proposar idees amb l’objectiu de realitzar un consell al primer 

trimestre del 2025 per modificar el reglament de participació ciutadana. Quedarà pendent 

tractar les inversions al districte, la implantació de la nova contracta de neteja i altres temes de 

debat, que s’han de traslladar als consellers i conselleres. Segurament s’hauran de convocar 

altres consells per poder tractar aquests temes. 

En relació al poliesportiu, el contracte de remodelació (2a fase) ja està adjudicat i s’està mirant 

amb l’empresa els “timmings”. Es vol fer una reunió informativa amb els usuaris i usuàries (i 

consellers i conselleres) per què en tinguin coneixement. 

El proper dimecres es farà trasllat del projecte del Mercat de Collblanc. Donada la importància 

que té pel barri esteu convidats tots els consellers i conselleres.

En relació a les illes de vianants, es mirarà la manera d’evitar les sancions a l’hora de passar-hi 

amb els vehicles autoritzats. 
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El Pla Integral s’està treballant. El Sr. Lluís Esteve va començar una diagnosi amb les entitats 

del barri per mirar la perspectiva de les mateixes, envers el districte. S’està recollint la 

informació de la zona de la Florida per què la voluntat és que el Pla Integral sigui del Samontà 

(Districtes II, IV i V).  

Al març es va fer el Consell on es va parlar de l’organització de la Guàrdia Urbana. Amb 

aquests s’estan fent reunions amb col·lectius de veïns i veïnes i visites a les entitats. 

En referència al Castell de Bellvís, la Presidenta comenta que es pretén continuar treballant el 

tema i en relació a les mesures de nivells de contaminació, el Tinent d’alcaldia de l’Àrea de 

Qualitat Urbana indica que diàriament es fa un recull de dades al punt que hi ha a Av. Torrent 

Gornal. 

En relació a la llicència d’obres de l’edifici del costat de la zona infantil de Pl. Espanyola, van 

demanar permís donat que hi havia problemes que afectaven a l’estructura de l’edifici, en 

concret al sostre. Va haver d’intervenir guàrdia urbana; a més es suma que és una finca antiga. 

Amb el Pla d’Habitatges es tindrà present les finques antigues i les seves necessitats.

En relació al jardí vertical, s’està mirant la manera en com posar-ho i que es pugui protegir 

correctament. També s’ha de tenir present que es trigarà un temps en fer-se visible, ja que la 

vegetació ha de créixer.

Per finalitzar la Presidenta informa que durant les properes setmanes es podran veure les 

diferents activitats nadalenques que s’estan organitzant per part de la regidoria i del centre 

cultural.

I sense més temes que tractar, la Presidenta aixeca la sessió quan son les vint-i-una hores del 
dilluns divuit de novembre de dos mil vint-i-quatre.
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